
„Mint gyermek, aki már pihenni vágyik 

és el is jutott a nyugalmas ágyig,   

még megkérlel, hogy Ne menj el, mesélj   

(így nem szökik rá hirtelen az éj)  

s míg kis szíve nagyot szorongva dobban,                     

tán ő se tudja mit is kíván jobban, 

a mesét-e vagy azt hogy ott legyél: 

így kérünk: Ülj le és mesélj…”                   (József Attila) 
Nemrég egy órán át böngésztem a mesekönyveket a könyvtárban. Mint 

mindenből ebből is hatalmas a választék. Van jó és rossz mese? Hogyan 

válasszunk mesekönyvet? Miért fontos a mese? Ezen gondolkodjunk el 

együtt egy kicsit.   

                              Folytatás a 2. oldalon ››                                                                

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 4 .  évfolyam 1 .  szám  2007. Virágvasárnap  

Tudunk-e jó hírt mondani? 
Hírekre éhezünk. A legkülönbözőbb 
csatornákból ömlenek az emberekre a hírek. 
Kíváncsian kapcsoljuk be naponta a rádiót, 
megnézzük a híradót, s az újságokban is főként 
a híreket keressük. Mit szólnának hozzá, ha 
valaki ma este beállítana egy vendégekkel 
zsúfolt étterembe, csendet kérne és hangosan 
elkiáltaná: emberek, van egy jó hírem. Biztos 
kíváncsian vagy furcsán néznének rá. - S mi 
volna, ha így folytatná: van egy jó hírem - 
Krisztus  él! 
A názáreti Jézust meggyalázták, megkínozták. 
Ugyanazok az emberek kiáltották Pilátus előtt, 
hogy "Feszítsd meg!", akik pár nappal korábban 
pálmaágakat lengetve, ruháikat lába elé terítve 
ujjongva, hozsannát énekelve fogadták.  
Az evangéliumok legmegragadóbb részletei 
azok a jelenetek, amelyek a Jézus 
föltámadásáról hírt vivőkről szólnak. Asszonyok 
hajnalban a sírnál, majd Péter, azután 
húsvétvasárnap este az emmauszi tanítványok, 
majd a hinni nem akaró Tamás... 
Mennyien vagyunk, akik szomjazunk és 
éhezünk a jó hírre és az igazságra. Húsvétkor 
meg kell kérdeznünk magunktól: tudunk-e jó hírt 
mondani? Olyan emberek vagyunk-e, akiknek 
életéből az örömhír sugárzik, hogy élni 
érdemes? Vagy minden mindegy? Nekünk, 
halandó, de élni akaró embereknek mennyire 
szól bele az életünkbe az örömhír 
bizonyossága, hogy "az élet él és élni akar"? Ha 
komolyan vesszük, hogy az élet kincs, akkor 
sok mindennek másként kellene lenni az 
életünkben. Másként kellene lenni 
közösségeinkben. Országunkban. Földünkön. A 
"ne gyűjtsetek kincset a földön" jézusi 
fölszólításnak sokkal jobban át kellene járnia 
mindennapjainkat. Az "ahol a kincsed, ott a 
szíved" igazságának mélyebben kellene 
meggyökerezni életünkben. Ha a húsvéti jó hír 
valóban a mi kincsünk, jobban föl kellene 
emelnünk a szívünket. 
Át kellene alakulnunk gondolkodásunk 
szellemében. Magunkra kellene öltenünk az új 
embert, aki a kereszténység hite szerint 
Krisztus által valóban új teremtmény. Mert 
mindaz, ami régi, az elmúlt.  

                                   Folytatás a 2. oldalon ›› 

 
Valahol 
A kristálytenger fölött, 
A Szék előtt 
Feszült inakkal áll az Angyal. 
Áll, vár és alig-alig győzi 
kivárni 
A Harmadnap hajnallatát, … 
És lendül a szárny, 
És lebben a kő, 
És elhangzik a mindenségben: 
„Békesség nektek, én vagyok!                                    
                                 Sík Sándor 

Kálvária – Feltámadás 
Felszentelésének 80. évfordulóját ünnepli idén a IV. Károly Kálvária.  

Éppen egy évvel ezelőtt csillant meg egy reménysugár, hogy ezt az 

évfordulót már a kálvária korpuszaival együtt ünnepelhetjük. Mint 

tudjuk, sajnos másképp alakult. Az 1960-ban brutális módon lerombolt, 

Magyarország tragikus sorsát is szimbolizáló kálvária 1988 óta tartó 

újjáépítése a 80 éves évforduló közeledtével új lendületet vett. 

              Folytatás a 3.oldalon ››  

 

Fontosabb események az egyházközség életében 

2007. első negyedév.  
 

Szent három nap:   április 5 – 7. 

 

Emlékünnepség a kálváriáért: április 21.   12 óra  

 

Elsőáldozás:    május 13.   10 óra 

 

Bérmálás:    május 20.   10 óra 

  

Pünkösdi áhitat:   május 27.  17 óra 

  

Szent Benedek atyánk ünnepe július 11.  18 óra  

 



                  ANDRÁS-KERESZt                          2. OLDAL 

Mint gyemek…                                          ››Folytatás az 1. oldalról 

A jó mese mindenképpen hozzá tartozik ahhoz, hogy a gyermek 

lelkileg egészséges, kiegyensúlyozott legyen. Ezt ma már nem kell 

bizonyítanunk.  

A mesében minden megtörténhet. A szegényből gazdag lehet, a 

legkisebből legnagyobb, az állatok beszélhetnek, és ami a legfontosabb: 

a jó mindig győz, az igazszívű, bátor hős mindig elnyeri jutalmát! Az igazi 

mesében mindig rejlik egy kis tanulság, amit a gyerek megszívlelhet, 

megfogadhat. A nagy világban élő kicsi gyermeket  reménnyel tölti el a 

szép, a jó, győzelme, és az hogy a mesében minden sokkal szabadabb, 

világosabb, kedvesebb. Feldolgozza (bár erről ő mit sem tud) a vele 

valóságban vagy ténylegesen megtörtént eseményeket. Azonosulhat a 

mese szereplőivel. A legkisebbel, akit mindenki lenéz de végül jó szíve, 

bátorsága és kitartása miatt ő kerül ki győztesen, vagy akár a gonosz 

boszorkánnyal, csúf sárkánnyal, akik szintén elnyerik méltó jutalmukat. 

A mese a valóság és a képzelet határán mozog, ezért nem mindegy 

hogy kik a szereplőik. Azok a mesék amelyekben olyan „lények” 

szerepelnek amelyekkel nem is találkozhat a gyerek sőt egész 

egyszerűen nem is kedves mesealakok inkább rémisztő szörnyek 

egyenesen romboló hatásúak lehetnek. A jó mesének mindig köze van a 

valósághoz, ha csodás elemekkel is van tele. Találkoztam olyan 

mesékkel, amelyeknek se eleje se vége nem volt csak történtek a 

zagyvaságok. Fontos hogy a mese kerek egész legyen. Ne maradjanak 

benne nyitott kérdések, mert akkor a széteső világot még inkább 

összezavarja és nem egységet, harmóniát teremt a gyerek lelkében. 

Azt gondolnánk mindegy, hogy a gyerek milyen mesékkel találkozik, 

pedig az a tapasztalatom hogy nagyon oda kell figyelnünk arra mit 

adunk a gyerek kezébe, mit lát vagy hall. Ha a tévében mesét néz, 

mindenképp azt tanácsolom, ha tudunk, üljünk le vele együtt és 

értelmezzük neki a látottakat. Megtörténhet, hogy olyat lát ami évekig 

nem hagyja nyugodni. Mindig a korának, értelmének megfelelő mesét 

válasszunk. Ha túl sok dolgot nem ért a mesében, az is káros lehet. A 

gyerek egy-egy mesét rengetegszer képes meghallgatni, ez nem baj 

nem kell mindig újat mutatni, mondani. A mese értéke az is, hogy 

tartós állandó, mindig igaz, örökérvényű.  

És végül bár talán ez a legfontosabb: legyünk együtt vele! Legjobb, ha 

mi magunk olvasunk, vagy fejből mesélünk nekik, mert ez mozgatja 

meg legjobban a fantáziáját. 

Persze azt gondoljuk mesére csak a gyereknek van szüksége. Ma már 

ismerik a meseterápiát. Mentálisan sérült, beteg embereket 

gyógyítanak népmesékkel, mesehallgatással. Ha a gyerekeinknek 

mesélünk közben észrevétlenül mi is gyógyulhatunk! 

                                                                         CS. T. Hanna 

Hozsanna – Barkával.           
 Jeruzsálemben már a IV. sz.-tól, az Olajfák hegyéről megszentelt pálma és olajfa ágakkal 

vonultak a városba, az Úr Jézus virágvasárnapi bevonulását felidézve. Európában, főként az 

északibb területeken a fűzfa barkás vesszejét szentelik meg, és osztják ki a hívek között. A 

megszentelt barkát a hívek hazaviszik, és az eresz alá, vagy szentképek mögé tűzik, mert a 

hiedelem szerint ez megvéd a villámcsapástól. Általánosan elterjedt szokás volt, hogy a 
szentelés után lenyelnek néhány szemet, mely megvéd a hidegleléstől, és a torokfájástól. 

Ember és beteg állat gyógyításához kedvelt gyógyszernek tartották a szentelt barka füstjét. 
Az ágakat rendszerint egy évig őrzik, majd hamvazószerda előtt elégetik. Az ebből nyert 

hamut szentelik meg aztán a nagyböjt első napján.  

Előző évi szentelt barkáját kérjük, ne dobja a szemétbe. Hamvazószerda előtti héten az 

apátságban összegyűjtjük, és elégetjük a hamvazkodásra. Így valóban méltó helyére kerül! 

Forrás: Katolikus lexikon.     Csizmazia Zsolt    

 

Tudunk-e jó hírt …         ›› Folytatás az1. oldalról 
 
Át kellene rendeződnie értékrendünknek. 
Pontosabban: kellene, hogy legyenek értékeink. 
Tudnunk kellene különbséget tenni lényeges és 
lényegtelen dolgok között. Tudnunk kellene 
megkülönböztetni az igazat a hamistól, a jót a 
rossztól. Nem a pillanatnyi érdekek uralmának 
kellene érvényesülni az életünkben, hanem az 
igazi értékeknek. De mi az igazi érték? Mindaz, 
ami az életet szolgálja, jó. Ami akadályozza, 
gátolja, pusztítja: az rossz. Nem tehetem meg 
mindazt, amire képes vagyok: szabadságomnak 
korlátai vannak. Ezek a korlátok az életet 
szolgálják. A személy és a közösség életét. A 
család, az otthon, a haza, a nemzet életét. Nem 
érvényesíthetem úgy az akaratomat, hogy közben 
mások élete kárt szenved miatta. Minden 
mozdulásunknak az életet kellene szolgálni. De 
hol van a tisztelet az élet iránt?  
Az életről beszél a tavasz. Az élet törékeny. 
Szolgáljuk-e ezt a birtokunkban lévő életet? Azt 
az életet, amely több annál, ami látható? Nem 
ragadunk-e bele túlságosan is a pillanatok 
zűrzavarába?  
Kétezer éves jó hírt hirdet a kereszténység 
húsvét ünnepén. Olyan esemény hírét, aminek 
igazságáért képesek voltak Jézus apostolai 
odaadni az életüket is. És azóta emberek 
számtalan sokasága tudott erőt meríteni belőle, 
hogy emberibb legyen az életük s általa 
környezetük élete is.  
Egy kiábrándult, csüggedt, reményvesztett 
társadalomnak szüksége van az örömhírre. Nem 
politikus ígérgetésekre, hanem tettekre, tényekre, 
amelyek az életet szolgálják. A tetteket 
elsősorban nem másoktól várhatjuk: nekünk 
magunknak kell cselekednünk. Krisztus 
tanítványainak erőt adott a cselekvéshez 
századokon át a húsvéti örömhír.  
Weöres Sándor így ír: "Születek születni, / 
meghalok meghalni, / születek meghalni, / 
meghalok születni". Élet és halál feszültségét 
érezzük állandóan önmagunkban és az egész 
világban. A jó hírt tovább kell adnia mindenkinek, 
aki meghallotta. Elég már a pusztításból: van 
Feltámadás! 
 

  

 
 

 



3. OLDAL                                          ANDRÁS+KERESZT 
Kálvária – Feltámadás     ›› Folytatás az 1. oldalról 

A Tihany Turizmusáért Egyesület nagy nyilvánosságot megszólító jótékonysági rendezvény megszervezését határozta 

el azzal a céllal, hogy az összegyűlt adományokkal a jelentős kultúr - és vallástörténeti érték megóvását és eredeti 

állapotának helyreállítását támogassa. A rendezvény időpontja: 2007. április 21. 

- Mi adott indíttatást az egyesületnek a rendezvény megszervezésére? Kérdezem Teleki Máriát, az egyesület 

elnökhelyettesét? 

A Tihany Turizmusáért Egyesületet 2006 tavaszán alakította meg egy lelkes, Tihanyért tenni akaró csapat azzal a 

jelmondattal, hogy „fogjunk össze Tihany turizmusáért!” 

A jótékonysági rendezvény megszervezésének ötlete öcsémmel folytatott otthoni 

beszélgetéseinkből született. (Szüleinktől gyakran hallottuk, hogy a háborúban 

bombatalálatot szenvedett templomi orgona megjavítására ők úgy gyűjtötték a pénzt, 

hogy színdarabozással járták a környező falvakat.)  

A jótékonysági rendezvény ötlete az egyesületnél pozitív fogadtatásra talált, és a 

szervezés már 2006. nyarán elkezdődött.  
 

 - Miért fontos ez a rendezvény az Egyesületnek? 

A rendezvény fő célja az adománygyűjtés a kálvária helyreállítására, mindemellett a kálvária, Tihany reklámozása, és 

alkalomteremtés a falu közösségi megmozdulására, összefogására. Ráébreszteni az embereket széles körben arra, 

hogy „jó ügyért jó tenni valamit.” 
 

 - Ki lesz az esemény fővédnöke? 

A rendezvény megvalósításához a támogatást először itthon, falun belül kerestük. Korzenszky Richárd atya a kezdeti 

lépésektől mindvégig sok segítséget nyújtott nekünk. Tósoki Imre először mint az egyesület tagja, majd mint Tihany 

polgármestere is, folyamatosan részt vesz a szervezési munkában.  

Akiket megkerestünk, mint országosan ismert személyeket a kálvária ügyének támogatása miatt, mindenki mellénk 

állt. Így lett a rendezvény fővédnöke Márfi Gyula Veszprémi Érsek, Várszegi Asztrik Pannonhalmi Főapát és 

Habsburg György a Magyar Köztársaság rendkívüli és meghatalmazott nagykövete, aki egyben IV Károly királyunk 

unokája. A további védnökök, támogatók nevét a rövidesen kihelyezésre kerülő plakátokon mindenki olvashatja.   

- Kik azok a művészek, előadók, akik közreműködnek e nagyszabású rendezvényen? 

Jó érzés volt megtapasztalni, hogy a felkért művészek örömmel és segítő szándékkal vállalták az április 21-i fellépést. 

Kik ők? Mali Katalin, Balogh Eszter, Palerdi András, Sasvári Sándor, Jankovics Marcell, Eperjes Károly, a Tihanyi 

Bencés Apátsági Templom Énekkara és a Budapesti Szent István Király Gimnázium Zenekarának fúvósai. 
 

- Milyen lehetőség nyílik az adományozásra? 

Szeretnénk az egész országot megszólítani. Az adományokat a IV. Károly Kálvária Alapítvány számlaszámára: 

11748069-20059178 átutalással, vagy csekken történő befizetéssel lehet eljuttatni. Lehetőség lesz még az április 21-i 

rendezvény helyszínén kihelyezett urnákba is adakozni. Fontosnak tartom 

kihangsúlyozni, hogy bármilyen kisebb-nagyobb összegű adomány fontos, mert jó 

szívvel adjuk, jó célra. 
 

- A jótékonysági rendezvény milyen változást hozhat a IV. Károly Kálvária 

életében? 

Bízunk abban, hogy az országosan meghirdetett rendezvénnyel elnyerjük sok 

ember támogatását, és adományaikkal hozzájárulnak ahhoz, hogy a tihanyi kálvária 

hamarosan visszanyerhesse régi fényét.        Csizmazia Zsolt

Kodály: Magyar mise 
Bizonyára mindenki hallotta már az új misét, melyet a 10 órás szentmisén is énekelt az énekkar. A II. Vatikáni Zsinat rendelte el, hogy a 

szentmise állandó részeit az egyes nemzeti nyelveken énekelje a hívő közösség.  

Ezt az újonnan énekelt misét az András-kereszt jelen száma kottamellékletének segítségével ezután mindenki 

könnyen megtanulhatja. A misét Kodály Zoltán 1966-ban, tehát alig egy évvel a II. Vatikáni Zsinat befejezése után 
írta. 

Idén kettős évfordulót is ünnepelünk: emlékezünk halálának 40. és születésének 125. évfordulójára. Igen szomorú, 

hogy éppen szülőhazájában, a magyar ifjúság zenei nevelésében kezd egyre inkább leépülni Kodály kiváló 

módszere, pedig a nemzet szellemi felfrissülésének, felvirágzásának egyik alappillére, megtartó ereje a saját 
nyelvi, zenei és tánckultúra minél alaposabb ismerete és szeretete. Ezért öröm nekünk itt Tihanyban, hogy 

gyermekeink még járhatnak zenei általános iskolába, igényes és tiszta forrásból meríthetnek.  Ezáltal megtanulják 
felismerni és befogadni az értéket és elvetni a kártékonyat, silányat. E cél vezérelte Kodály Zoltánt is, amikor módszerét a tanítók, tanárok 

figyelmébe ajánlotta. Amennyire rajtunk múlik, ne hagyjuk, hogy munkája itt nálunk kárba vesszen. Érezzük át közös felelősségünket, 

becsüljük és támogassuk azokat, akik iskolánkban gyermekeinket ebben a szellemben nevelik, oktatják. 

Horváth Terézia 

 



ANDRÁS+KERESZT                          4. OLDAL 
Betlehemeztünk… 
KIS csapatunk nevében köszönöm szépen azt a NAGY szeretetet, amit 2006 karácsonyán is kaptunk. Betlehemes játékunkkal 

sok házhoz sikerült eljutnunk, de még közel sem mindenhova. Évről –évre több napon megyünk, és évről-évre rádöbbenek, 

hogy még többet kellene…  

Először kaptunk meghívást a Balatonfüredi Szívkórházba, ahol a karácsonyi műsoron szerepeltünk. Minden elfogultság nélkül 

mondhatom, hogy a tihanyi gyerekek nélkül csak egy műsor lett volna. Velük és általuk lett áhítat. Karácsonyi… 

Nagyon köszönjük a sok süteményen túl az adományokat is! A 2005-ben gyűjtött 50.000 Ft-ból a csíkmenasági frissen alakult 

cserkészcsapat kapott sátrat, az idei 60.000 Ft-ot a nyári tiszaugi cserkésztáborunkban használjuk fel. 
Gyerekek! Már csak 260-at kell aludni, és nekivágunk újra…                                                                         Bartus Sanyi 
 

Közeledik Húsvét, és készülődni kell. Jó böngészést kívánok a táblázathoz, amiből ha már egy sort 
is megcsinálsz, már szebb lesz az ünneped, s ha  végig csinálnád egész nagyhéten… Nos, hogy 
akkor mi történik, az csak akkor derül ki, ha megteszed! Nem fogsz csalódni, azt megígérhetem…         
                         Bartus Sanyi 

  

magamba nézek imádkozom jócselekedet 

  

Ápr. 1  
Virágvasárnap 

Elvégeztem-e a húsvéti gyónásom? Az élet nehéz időszakaiban is maradjak  Virágot adok valakinek! 

Elképzelhető hogy újra meg kellene tenni? Isten gyermeke!   

Ápr 2.  
Nagyhétfő 

Mik az Én talentumaim, adottságaim? A rosszaságaimért engesztelő ima. Sok apró jócselekedet, a lényeg, 

Kamatoztatom-e, használom-e őket?    
hogy a többieknek láthatatlan 
legyen! 

Ápr.3.  
Nagykedd 

Közösségi ember vagyok?  Kereszttel a kezemben imádkozom. Séta a természetben. 

Ki az akit Rám bízott az Ég, akire vigyáznom 
kell?     

Ápr. 4.  
Nagyszerda 

Mi az amit még tőlem várhat Jézus? Este gyertyát gyújtok, csendben. Egy fejezetet olvasok a Bibliából. 

Van -e bátorságom hozzá??     

Ápr. 5.  
Nagycsütörtök 

Mennyire sikerül a nagyhéten  Az élet minden terhéből fel tudjak állni! Részt veszek az esti misén. 

közelebb kerülnöm Jézushoz?     

Ápr. 6.  
Nagypéntek 

Vannak-e a vállamon keresztek,  Déután 3 órakor 5 perc csend...  A mai napon böjtölök Én is!!! 

amiket én cipelek? Mik ezek?     

Ápr. 7.  
Nagyszombat 

Kiállok-e a hitem mellett? Azokért akik egész évben Szent Sír látogatás a templomban. 

Vállalom-e, hogy templomba járó ember 
vagyok? csak ma jönnek templomba!   

Ápr. 8.  
Húsvétvasárnap 

Járok templomba rendszeresen. Ez rendben. Szeretteimmel együtt úgy tudjak élni  

Rád van bízva! DE!  a földön, hogy a feltámadás dicsőséges  

Hiszek-e feltámadásban? Van-e hitem? részese lehessek!! 

 

  

 

 Keresztelések:  
2006. december 17. – Hanna (Izsák Péter és Baranyai Zsuzsanna gyermeke) 

    Halottaink: 
Id. Csizmazia Vince (Gyarmati Teréz özvegye) élt: 94 évet 
Molnár Gizella               élt: 58 évet 
Balogh László (Botka Katalin férje)                élt: 60 évet  
Koller Rezső Keve O.S.B.   élt: 79 évet 
Dobos Gyula (Baranyai Ilona özvegye)   élt: 77 évet 
             
 
 

 

A Tihanyi 

Római 

Katolikus 

Egyházközség 

időszaki lapja 

A kiadásért felelős: 
Dr. Korzenszky Richárd 

Szerkesztik: 
Bartus Sándor 

Csizmazia Zsolt 
Cs.Török Hanna 
Horváth Terézia 

Tördelő szerkesztő: 
Balázs Tamás 

 
Tihanyi Bencés 

Apátság 

Összegyűltek és beszélgettek… 
Az elmúlt héten már második alkalommal gyűltünk össze az 
apátságban fiatalok. Hogy miért is? Beszélgetni olyan dolgokról, 
amelyeket eddig is ismertünk, s talán tudtunk is. Beszélgetni 

hitünkről, a Szentírásról, Istenről. 

A kezdeményezők Félix atya, Gellért atya, valamint Ágoston és 
Jeromos testvér voltak. Céljuk az volt, hogy a közép – és 

főiskolás korosztályt összefogják, és létrehozzanak egy 

„fórumot”, ahol- ahogy a rádiós műsor is mondja- a vélemény 
szabad. S itt tényleg szabad a vélemény, bárkinek bármilyen 

kérdése támad, nyugodtan felteheti, sőt, akár vitát is 
kezdeményezhet. Az elmúlt beszélgetések során a 
Teremtéstörténet és evolúció kérdéseit, valamint a 
Szenvedéstörténetet jártuk körbe, kicsit másként, a hit és 
tudomány oldaláról egyszerre. 
Havonta egy szombat délutánt bármelyik fiatal áldozhat erre az 

alkalomra, a szervezők és a résztvevők is mindenkit szeretettel 
várnak és látnak.                                            Varró Annamária 

 

A Nagyheti szertartások rendje: 

Hétfő – kedd: 19.30 Szentmise 

Szerda:             19.00 Keresztút a templomban 

19.30 Szentmise 

Csütörtök: 19.30 Az Utolsó vacsora 

             emlékezete, majd 

             virrasztás a templomban. 

Péntek:  8.30 Zsolozsma 

  12.00 Déli imaóra  

15.00 Keresztút a kálvárián 

18.00 Passió, Nagypénteki 

szertartás 

Szombat:  8.30 Zsolozsma 

  12.00 Déli imaóra 

19.30 A Feltámadás liturgiája 

Vasárnap: ünnepi miserend (7.30 10.00 19.30) 

Hétfő:  ünnepi miserend (7.30 10.00 19.30) 

 

Húsvéttól a hétköznapi szentmisék csütörtök 

kivételével          19.30-kor kezdődnek.  

Csütörtökön       7.30-kor.  

Vasárnap és ünnepnapokon a szentmisék rendje: 

  7.30  10.00   19.30 

 



András-kereszt  áldás, békesség 

 
Tisztelt Olvasók, kedves Testvérek!  
 

 

    Ez a prófécia a legelső elhangzása után 

500 esztendővel szinte szóról-szóra 

beteljesedett. A legapróbb részletekig úgy 

történt minden, ahogyan Isten Zakariás 

prófétával évszázadokkal előre megláttatta: 

szamárháton, nőstény szamárnak a 

csikóján, ujjongó nagy öröm között, 

Jeruzsálemben, királyi fogadtatásban 

részesítve azt a szegény és alázatos embert, 

akinek a méltósága az egyszerűség , 

fensége pedig az alázat volt. 

    Sok félreértés, hamis várakozás és 

szomorú mellékíz volt ebben az egész 

virágvasárnapi jelenetben, de az az egy 

igaz, hogy Krisztus valóban úr és Király. 

És az egész virágvasárnapi bevonulás talán 

azért volt, hogy egyszer mindenki előtt 

nyilvánvalóvá legyen a Krisztus valós 

királysága. Alig van nagyobb emberi 

hazugság, mint mikor azt mondjuk 

Jézusnak, hogy Uram, Királyom! Mindig 

az rémlik fel ilyenkor bennem, amit Jézus 

a Hegyi beszédben mondott: “Nem 

minden, aki ezt mondja nékem: Uram! 

Uram! megyen be a mennyek országába; 

hanem a ki cselekszi az én mennyei Atyám 

akaratát.” Tehát, nem mindenkinek Ura a 

Krisztus, aki annak mondja, hanem csak 

annak, aki engedelmeskedik is Neki, aki  

 

 

bizonyságot tesz Krisztus úr és Király 

voltáról a Néki való engedelmesség által! 

   A virágvasárnap örök evangéliuma 

hangzik felénk: “Íme, jön néked a te 

királyod!” Menjünk elé együtt és lássuk 

meg, tudjuk-e úgy fogadni, mint az igazi 

Királyt? Mindenek előtt fontos 

meglátnunk, hogy ez a megállapítás: 

Krisztus a király, akkor is igaz, ha nem 

látszik belőle semmi, ha ennek éppen az 

ellenkezője látszik, és akkor is, ha valaki 

nem hajlandó elismerni vagy nem tud róla. 

Tehát nem én teszem királlyá és úrrá 

Krisztust. Péter apostol az első pünkösdi 

beszédében mondta: “Bizonnyal tudja meg 

azért Izráelnek egész háza, hogy úrrá és 

Krisztussá tette őt az Isten, azt a Jézust, a 

kit ti megfeszítettetek”. Itt tehát arról van 

szó, hogy aki még eddig nem tudta volna, 

az is tudja meg, hogy úrrá és Királlyá tette 

őt az Isten: “felmagasztalá őt, és 

ajándékoza néki oly nevet, a mely minden 

név fölött való; Hogy a Jézus nevére 

minden térd meghajoljon, mennyeieké, 

földieké és föld alatt valóké. És minden 

nyelv vallja, hogy Jézus Krisztus Úr az 

Atya Isten dicsőségére.” Úgy igaz tehát, 

ahogy Ő maga is megmondta: “Nékem 

adatott minden hatalom mennyen és 

földön!”  

„IME JÖN NÉKED A TE 

KIRÁLYOD” 
 

 

(ZAKARIÁS 9:9.) 
 
 



András-kereszt  áldás, békesség 
    János evangéliumában olvashatjuk Jézus 

főpapi imáját, amit halála előtt mondott 

tanítványaiért. Így kezdte: “Atyám, eljött 

az óra, dicsőítsd meg a te Fiadat!” Ezt 

mondja az elfogatása előtti estén! Akkor, 

amikor a legnagyobb megaláztatás, 

leveretés, kudarc kezdődik életében. 

Amikor legkevesebb látszik az Ő királyi 

dicsőségéből, sőt, amikor éppen minden 

királyi dicsősége megsemmisülni látszik. 

Igen, mert minden látszat ellenére, a 

kereszten is az Ő királyi méltósága 

érvényesül, - hiszen a 

főpapok és farizeusok, 

amikor Krisztust elítélték 

és keresztre feszítették, 

nem tettek egyebet, mint 

végrehajtották 

Krisztusnak az 

örökkévalóságtól fogva 

meglévő akaratát, 

megvalósították az Ő eleve elrendelt 

üdvözítő tervét. Ellenségei tehát, akik 

keresztfára juttatták: királyi akaratának 

engedelmeskedő szolgáivá lettek. Minden 

látszat az Ő királysága ellen szólt és mégis 

minden látszat ellenére is Ő volt a Király 

és Ő volt a győztes! - És így van ez 

mindenkor Krisztus királyságával! Krisztus 

a Király: azt jelenti ez, hogy minden 

esemény, minden háborúság, minden siker, 

minden kudarc, minden öröm és tragédia 

az Ő terveit érleli, az Ő akaratát valósítja 

meg. Ellenségei öntudatlanul bár,de mégis 

neki szolgálnak!  Azt mondja Pál apostol: 

“Ahol megnövekszik a bűn, ott a kegyelem 

sokkal inkább bővölködik!” Amikor egy 

hívő ember engedelmeskedni kezd az 

Úrnak, akkor mindig győz! Győz, mert az 

engedelmesség az az eszköz, amely által 

megtapasztalja, hogy valóban úr és Király 

a Krisztus az ő életében is. “Ímé, jön néked 

a te királyod” azt jelenti mindez, hogy 

elhozza neked a győzelmet, a bűn, a halál, 

önmagad természete és hitványsága fölött!  

Tiéd az Isten országa, tiéd a győzelem a 

bűn fölött, tiéd a Király diadala a Sátán és 

halál fölött: tehát indulj el és harcold meg a 

hitnek nemes harcát! 

   Azt mondtuk, hogy szó szerint, a 

legapróbb részletekig vált valóra 500 

esztendő múltán a zakariási prófécia! 

Ugyan így szó szerint és a legapróbb 

részletekig fog valóra válni az a másik 

prófétai látás is, amit János apostol írt le a 

mennyei jelenésekben:  

“És látám, hogy az ég megnyílt, és ímé 

vala egy fehér ló, és aki azon ül, hivatik 

Hűnek és Igaznak, és igazságosan ítél és 

hadakozik. És az ő szemei olyanok, mint a 

tűzláng; és az ő fején sok korona; az ő 

neve fel vala írva, amit senki nem tud, 

csak ő maga. És vérrel hintett ruhába 

vala öltöztetve és a neve Isten ígéjének 

neveztetik. És mennyei seregek követik őt 

fehér lovakon, fehér és tiszta gyolcsba 

öltözve.”  

   Aki az alázatos, szamárháton jövőnek 

örülni tudott mint Királynak, az még 

jobban örülhet ennek a dicsőségesen 

megérkező Királynak. Mindnyájan, akik az 

alázatos Király népe vagyunk – a 

történelmi egyházak tagjai - az Ő vére által 

és a neki való engedelmesség által 

örömmel várjuk, óhajtjuk, reméljük és 

bizton hisszük, hogy jön, jön felénk a mi 

dicsőséges Királyunk, aki “királyoknak 

Királya és uraknak Ura.” Húsvét 

„előszobájához” érve, így készüljünk az Ő 

fogadására!!! 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Áldást-békességet, áldott  húsvéti 

ünnepszentelést kíván : 

Császár Attila református lelkész 

REFORMÁTUS 

ISTENTISZTELETEINK RENDJE: 

 

 

Április 1-én, Virágvasárnap du. 2 

órakor 

 

Április 6-án, Nagypénteken de. 10 

órakor !!! 

 

Április 8-án, Húsvét I. napján du. 4 

órakor Úrvacsoraosztás 

 

Április 22-én, du. 2 órakor 
 


